

## . . . . . . . . . . . . . . . النشرة اليومية للاتحاد **UAC DAILY MONITOR**

07 اب (أغسطس) 2025 نشرة يومية إلكترونية تصدر عن اتحاد الغرف العربية

#### KHALED HANAFY JOINS THE GLOBAL COUNCIL OF DONORS

# Dr. Khaled Hanafy, Secretary-General

of the Union of Arab Chambers, has joined the membership of the Global Council of Donors, affiliated with the Regional Network for Social Responsibility. The council was established in 2024 with the aim of supporting the grants sector and maximizing the impact of its activities, by the Network, which has been linked to the grants sector for more than ten years. The Network has organized specialized conferences in the field of grants and contributed to

developing training programs to build the capacities of workers in the grants sector in Arab countries.

Dr. Khaled Hanafy expressed his pride and honor in joining the Global Council of Donors affiliated with the Regional Network for Social Responsibility. He affirmed that the Regional Network for Social Responsibility is one of the leading institutions in the Arab world, playing a vital role in raising awareness of social responsibility and promoting its practices in companies and institutions—whether in the public, private, or civil sectors.

The Secretary-General of the Union highlighted the deep cooperation between the Union of Arab Chambers and the Regional Network for Social Responsibility, emphasizing that this cooperation primarily aims to serve Arab societies and promote sustainable development.

He expressed his aspiration for more coordination and joint work in the upcoming phase, in order to achieve the noble goals of social responsibility at the Arab level.

It is worth noting that the "Global Council of Donors" is a nonprofit initiative adopted by the Regional Network for Social Responsibility to enhance integration and coordination among donor entities in Arab and Islamic countries.

The Global Council of Donors works on providing professional and technical support to donor entities in Arab and Islamic countries through specialized consulting services offered by experts with deep knowledge of donor institutions' work. It also implements training programs in the fields of donor institutions' activities, in addition to contributing to the design of initiatives and projects that meet community needs using scientific tools and mechanisms, followed by studies to measure the impact of these projects and present them to donor institutions.

Source (Union of Arab Chambers)

### انضواو خالد حنفى إلى عضوية الوجلس العالوى للوانحين

انضمّ أمين عام اتحاد الغرف العربية، الدكتور خالد حنفي، إلى عضوية المجلس العالمي المانحين، التابع للشبكة الإقليمية للمسؤولية الاجتماعية، والذي تمّ تأسيسه عام 2024 بهدف دعم قطاع المنح وتعظيم أثر أعماله من جانب الشبكة، التي ترتبط بقطاع المنح منذ أكثر من 10 سنوات، حيث نظمت المؤتمرات المتخصصة في مجال المنح، وكذلك ساهمت في تطوير برامج تدريبية لبناء قدرات العاملين في قطاع المنح في الدول العربية.

وأعرب الدكتور خالد حنفي عن فخره واعتزازه بالانضمام إلى عضوية المجلس العالمي للمانحين التابع للشبكة الإقليمية للمسؤولية المجتمعية. وأكد أن الشبكة الإقليمية للمسؤولية الاجتماعية تُعدّ من المؤسسات الرائدة في العالم العربي، والتي تلعب دورًا حيويًا في رفع مستوى الوعي حول المسؤولية المجتمعية، وتعزيز ممارساتها في الشركات والمؤسسات، سواء في القطاع الحكومي أو الخاص أو الأهلى.

وأشار أمين عام الاتحاد إلى عمق التعاون القائم بين اتحاد الغرف العربية والشبكة الإقليمية للمسؤولية الاجتماعية. مشددًا على أن هذا التعاون يهدف في المقام الأول إلى خدمة المجتمعات العربية وتعزيز التنمية المستدامة.

وأعرب عن تطلعه إلى مزيد من التنسيق والعمل المشترك في المرحلة القادمة، من أجل تحقيق الأهداف السامية للمسؤولية المجتمعية على الصعيد العربي. وتجدر الإشارة إلى أنّ "المجلس العالمي للمانحين"، يعدّ مبادرة غير هادفة للربح تبنتها الشبكة الإقليمية للمسؤولية الاجتماعية، من أجل تعزيز التكامل والتنسيق بين الجهات المانحة في الدول العربية والإسلامية.

ويعمل المجلس العالمي للمانحين على تقديم الدعم المهنى والفني للجهات المانحة في الدول العربية والإسلامية، عبر خدمة الاستشارات المتخصصة التي يقدمها خبراء ممن لهم معرفة وثيقة بأعمال الجهات المانحة، وكذلك تنفيذ البرامج التدريبية في مجالات أعمال الجهات المانحة. إضافة إلى المساهمة في تصميم مبادرات ومشاريع تلبي الحاجات المجتمعية بأدوات وآليات علمية، تتبعها دراسات لقياس أثر هذه المشاريع وتقديمها إلى الجهات المانحة.

المصدر (اتحاد الغرف العربية)

#### OIL INCREASES BY 1% DUE TO STRONG U.S. DEMAND

Oil prices increased by 1 percent, ending a five-day losing streak, supported by signs of stable demand in the United States—the world's largest oil consumer—although uncertainty over the broader economic effects of U.S. tariffs limited the gains.

Brent crude futures rose 62 cents, or 0.9 percent, reaching \$67.51 per barrel, while U.S. West Texas Intermediate (WTI) crude reached \$65.03 per barrel, an increase of 68 cents, or 1.1 percent. Both benchmark crudes had fallen by about 1 percent to

their lowest levels in 8 weeks after statements by U.S. President Donald Trump regarding progress in talks with Moscow.

النفط يرتفع 1 % بفضل قوة الطلب الأويركي

ارتفعت أسعار النفط بنسبة 1 في المئة، منهية سلسلة خسائر استمرت 5 أيام، مدعومة بمؤشرات على استقرار الطلب في الولايات المتحدة، أكبر مستهاك للنفط في العالم، على الرغم من أن عدم اليقين بشأن الأثار الاقتصادية الكلية للرسوم الجمركية الأميركية حدّ من المكاسب. وارتفعت العقود الأجلة لخام برنت 62 سنتاً، أو 0.9 في المئة، لنصل إلى 67.51 دولار البرميل، بينما بلغ خام غرب تكساس الوسيط الأميركي 65.03 دولار للبرميل، بارتفاع 68 سنتاً، أو 1.1 في المئة. وانخفض كلا الخامين القياسيين بنحو 1 في المئة إلى أدنى مستوياتهما

في 8 أسابيع بعد تصريحات الرئيس الأميركي دونالد ترمب بشأن التقدم في المحادثات

المصدر (صحيفة الشرق الأوسط، بتصرّف)

Source (Al-Sharq Al-Awsat Newspaper, Edited)

#### صادرات الصين في يوليو ترتفع بأكثر هن 7 فى الهئة

China's exports in July exceeded market expectations in growth, while imports rose to their highest level in a year, amid the ongoing countdown to the end of the tariff truce with the U.S. Customs data showed that Chinese exports rose by 7.2 percent in July (year-on-year, in U.S. dollars).

As for imports, they increased by 4.1 percent last month compared to the same period last year—the largest increase since July 2024. On a cumulative year-on-year basis,

Chinese exports jumped by 6.1 percent compared to the same period last year, while imports declined by 2.7 percent. China's trade surplus by the end of July stood at \$683.5 billion, an increase of 32 percent compared to the same period in 2024.

Source (CNBC Arabia Website, Edited)



سجّلت صادرات الصين في يوليو (تموز) نمواً فاق توقعات السوق، فيما ارتفعت الواردات إلى أعلى مستوى لها منذ عام، في ظل استمرار العد التنازلي لانتهاء الهدنة الجمركية مع أميركا. وأظهرت بيانات الجمارك أن الصادرات الصينية ارتفعت بنسبة 7.2 في المئة في يوليو تموز (على أساس سنوي، وبالدولار الأميركي).

أما الواردات فقد ارتفعت بنسبة 4.1 في المئة خلال الشهر الماضي مقارنة بالفترة نفسها من العام السابق، وهو أكبر ارتفاع منذ يوليو (تموز) 2024. وعلى أساس سنوي تراكمي، قفزت الصادرات الصينية بنسبة 6.1 في المئة

مقارنة بالفترة نفسها من العام الماضي. فيما تراجعت الواردات بنسبة 2.7 في المئة. وبلغ فائض التجارة الصينية حتى نهاية يوليو تموز 683.5 مليار دولار، بزيادة قدر ها 32 في المئة بالمقارنة مع الفترة نفسها من عام 2024.

المصدر (موقع CNBC Arabia ، بتصرف)

## GOLD INCREASES AS DOLLAR WEAKENS AMID HOPES OF U.S. RATE CUTS

Gold prices rose slightly, supported by a weakening dollar amid growing expectations of a U.S. interest rate cut next month. Meanwhile, traders are awaiting U.S. President Donald Trump's nominations for the Federal Reserve Board of Governors.

Spot gold rose by 0.1 percent to \$3372.97 per ounce. U.S. gold futures rose 0.3 percent to \$3442.20 per ounce. As for other precious metals, silver

remained stable in spot trading at \$37.83 per ounce, platinum increased by 0.2 percent to \$1336.74, and palladium rose by 0.7 percent to \$1139.98.

Source (Al Arabiya.Net Website, Edited)

#### الذهب يرتفع بفضل تراجع الدولار وسط اوال بخفض الفائدة الأويركية لا تفدي أرجاد الذدر بشكل طفق بريضا لي

ارتفعت أسعار الذهب بشكل طفيف، بفضل تراجع الدولار على خلفية تزايد التوقعات بخفض أسعار الفائدة الأميركية الشهر المقبل. بينما يترقب المتعاملون ترشيحات الرئيس الأميركي دونالد ترامب لمجلس محافظي الاحتياطي الفيدرالي (البنك المركزي).

وزاد الذهب في المعاملات الغورية 0.1 في المئة إلى3372.97 دولار للأونصة. وصعدت العقود الأميركية الأجلة للذهب 0.3 في المئة إلى3442.20 دولار.

وبالنسبة للمعادن النفيسة الأخرى، استقرت

الفضة في المعاملات الفورية عند 37.83 دولارا للأونصة، وارتفع البلاتين 0.2 في المئة إلى 1139.98 في المئة إلى 1139.98 دولار.

المصدر (موقع العربية نت، بتصرف)

# ALAA AL-ALAY: DAMASCUS INTERNATIONAL FAIR IS A KEY WINDOW TO HIGHLIGHT INVESTMENT OPPORTUNITIES IN SYRIA

President of the Federation of Syrian Chambers of Commerce, Alaa Al-Alay, confirmed that the Damascus International Fair constitutes a unique opportunity for integration and cooperation among traders and industrialists from various Syrian governorates and contributes to enhancing international participation in a manner that serves the national economy and strengthens its economic standing.

In a media statement on the sidelines of the press conference launching

the 62nd session of the Damascus International Fair, the Federation President pointed out that "the fair represents an important window to highlight investment opportunities in Syria, especially in the commercial and industrial sectors, in light of the clear tax and administrative facilitations provided by the state, aimed at stimulating the business and investment environment."

Source (Federation of Syrian Chambers of Commerce Website, Edited)



#### علاء العلي: وعرض دوشق الدولي نافذة وهوة للتعريف بفرص اللستثوار في سوريا

أكد رئيس اتحاد غرف التجارة السورية علاء العلي أن معرض دمشق الدولي يشكل فرصة نوعية للإدماج والتعاون بين التجار والصناعيين، من مختلف المحافظات السورية، ويسهم في تفعيل المشاركة الخارجية، بما يخدم الاقتصاد الوطني ويعزز من مكانته الاقتصادية.

وأشار رئيس الاتحاد في تصريح إعلامي على هامش المؤتمر الصحفي الخاص بإطلاق

فعاليات الدورة 62 من معرض دمشق الدولي، إلى أنّ "المعرض يمثل نافذة مهمة للتعريف بفرص الاستثمار في سوريا، لا سيما في القطاعين التجاري والصناعي، في ظل ما تقدمه الدولة من تسهيلات ضريبية وإدارية واضحة، تهدف إلى تحفيز بيئة الأعمال والاستثمار".

المصدر (موقع اتحاد غرف التجارة السورية، بتصرف)

## SAMEER NASS EXPLORES WAYS TO ENHANCE BAHRAINI-LEBANESE TRADE COOPERATION

President of the Bahrain Chamber of Commerce and Industry, Sameer Abdullah Nass, received Chargé d'Affaires of the Lebanese Republic's Embassy in the Kingdom, Mirna Khawli, where discussions were held on ways to strengthen and develop economic and trade relations between the two countries.

The Chamber President praised the efforts of the Chargé d'Affaires of the Lebanese Embassy and her prominent role in enhancing Bahraini-Lebanese relations. He stressed the importance of continuing to support and develop economic and investment relations between the two brotherly countries, exploring more joint commercial opportunities and ways to strengthen and activate them.

For her part, Khawli expressed her thanks and appreciation to the Bahrain Chamber for its continuous cooperation and support, commending its positive role in developing economic relations between the two countries, and praising the effective efforts undertaken by the Chamber to promote trade cooperation between Bahrain and Lebanon.

Source (Bahrain Chamber of Commerce and Industry Website, Edited)

#### سوير ناس يبحث سبل تنوية التعاون التجارى البحريني - اللبناني

استقبل رئيس غرفة تجارة وصناعة البحرين سمير عبدالله ناس، القائم بأعمال سفارة الجمهورية اللبنانية لدى المملكة ميرنا خولي، حيث جرى البحث في سبل تعزيز وتطوير العلاقات الاقتصادية والتجارية بين البلدين.

وأشاد رئيس الغرفة بجهود القائم بأعمال السفار اللبنانية وما قامت به من دور بارز في تعزيز العلاقات البحرينية اللبنانية. مؤكدًا أهمية الاستمرار في دعم وتنمية العلاقات الاقتصادية والاستثمارية بين البلدين الشقيقين، واستكشاف مزيد من الفرص التجارية المشتركة وسبل تعزيزها وتفعيلها.

من جانبها، أعربت خولي عن شكرها وتقديرها لغرفة البحرين على تعاونها ودعمها المستمر، مثمّنة دورها الإيجابي في تطوير العلاقات الاقتصادية بين البلدين، ومشيدة بما تقوم به الغرفة من جهود فعّالة في سبيل تنمية التعاون التجاري بين البحرين ولبنان.

#### المصدر (موقع غرفة تجارة وصناعة البحرين، بتصرف)

